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 206لدورة الـاالدعوة إلى 
 للاتحاد البرلماني الدولي للمجلس الحاكم

 معالي السيدة الرئيسة،
  معالي السيد الرئيس،

 
، 2020حزيران/يونيو  26كما تعلمون، في اجتماع اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي الذي انعقد في 

، ستعقد بدلًا من 2020قررت، أنه في ضوء عدم إمكانية عقد جمعية عامة بالحضور الشخصي في العام 
المدعوة إلى ، 2020نوفمبر /تشرين الثاني 04إلى  01ذلك دورة افتراضية استثنائية للمجلس الحاكم من 

اتخاذ قرارات بشأن المسائل الملحة المتعلقة بعمل الاتحاد البرلماني الدولي، بما فيها اعتماد برنامج العمل، وموازنة 
 ، وكذلك، انتخاب رئيس جديد للمنظمة، وأعضاء للجنة التنفيذية. 2021العام 

جميع الأعضاء من المشاركة  تقنية خاصة لتمكينالحاكم ترتيبات دورة افتراضية للمجلس وسيتطلب عقد 
بشكل كامل قدر الإمكان. طلبت اللجنة التنفيذية من الأمين العام الاستطلاع على جميع المنصات 
التكنولوجية المتاحة التي قد تقدم حلولًا فعالة التكلفة، وعملية لضمان المشاركة المنصفة، وكذلك، نزاهة 

 ت عن بعد بواسطة الاقتراع السري. التصويت ضمن إطار الانتخابا

الأهم من ذلك، ستشمل الدورة الافتراضية عاقبتين رئيسيتين اللتين سنلفت انتباه أعضاء المجلس الحاكم و 
 عليهما جنباً إلى جنب مع هذه الدعوة. 

 206الـ الدورة
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ة بظروف وتتمثل العاقبة الأولى بأن لائحة المجلس الحاكم، التي تحكم الاجتماعات بالحضور الشخصي المنعقد
تماماً للصيغة الافتراضية غير المسبوقة. بالتالي، أعدت اللجنة التنفيذية، بدعم من عادية، لن تكون مناسبة 

سيطبق على الدورة الافتراضية الاستثنائية المقبلة، نظاماً داخلياً خاصاً ، ومستشار قانوني، عملفريق 
لس الحاكم، في حال قرر الأعضاء الموافقة على النظام وكذلك، على الدورات الافتراضية المقبلة المحتملة للمج

الداخلي الخاص هذا في بداية الدورة. إن النظام الخاص، المستلهم من أنظمة مشابهة معتمدة من عدد من 
سيُعرض هذا النظام على المجلس  .1بالملحق رقم ، مرفق 19-استجابة لكارثة كوفيد المنظمات الدولية

الحاكم في افتتاحية الدورة الافتراضية الاستثنائية، وسيقدم عندئذ للاعتماد الرسمي. بالرغم من ذلك، نظراً إلى 
 هذه الظروف الاستثنائية، سيطلب من الأعضاء تقديم دعمهم، وآرائهم قبل انعقاد الدورة. 

المرتبطة بذلك، بالحاجة إلى جدول للمجلس الحاكم، والقيود الزمنية ويتمثل الأثر الثاني لعقد دورة افتراضية 
من لائحة  12أعمال مركز يقتصر على بنود أساسية كما هو محدد من اللجنة التنفيذية بموجب القاعدة 

لن  .2بالملحق رقم دورة المجلس الحاكم الافتراضية الاستثنائية مرفق  مشروع جدول أعمالالمجلس الحاكم. إن 
ون المقترحات لإدخال تعديلات والتماسات ممكنة في ضوء الحاجة إلى إبقاء جدول الأعمال مقتصر. تك

المذكرة بشأن سيتم تكييف سير انتخاب الرئيس، وأعضاء للجنة التنفيذية، مع المنصة الإلكترونية المتاحة. إن 
 .3بالملحق رقم مرفقة التصويت عن بعد 

تم التركيز بشكل خاص على ضمان أن عمليات صنع القرار، لا سيما  وكما سترون من الوثائق المقترحة،
لضمان العملية الانتخابية لرئيس الاتحاد البرلماني الدولي، هي شاملة، وحرة، وعادلة. وقد أدرجت التدابير 

الاقتراع السري حيث يمكن أن يشارك جميع أعضاء المجلس الحاكم. ستتوفر صفحة خاصة على الموقع 
  للاتحاد البرلماني الدولي لتقدم المعلومات عن تنفيذ عملية التصويت. الإلكتروني

 نشر المعلومات المتعلقة وكذلك، شددت رئيسة الاتحاد البرلماني الدولي، واللجنة التنفيذية على أهمية تيسير
، الانتخاباتين لمنصب الرئيس، وتوفير المنصات لتبادل وجهات النظر معهم في الفترة التي تسبق بالمرشح

لذلك، سيتم تنفيذ عدد من المبادرات من بينها جلسات استماع افتراضية   .السابق في المتبعة للممارسة وفقاً 
مع مرشحين رئاسيين في الأسبوعين اللذين يسبقان الانتخابات؛ ومقابلات خطية )يمكن للأعضاء الذين 
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م الرد من خلال الأمانة العامة(؛ وإمكانية يجوز لهيرغبون بذلك طرح أسئلة خطية إلى المرشحين الذين 
المرشحين نشر فيديو قصير على الموقع الإلكتروني للاتحاد البرلماني الدولي لتقديم برنامجهم، إلخ. بالإضافة إلى 

دقائق لتقديم رؤيته للمنظمة خلال الجلسة الافتراضية الاستثنائية للمجلس  10ذلك، سيمنح كل مرشح 
هذه المبادرات المتنوعة على الموقع الإكتروني للاتحاد البرلماني الدولي، على صفحة  الحاكم. ستقدم جميع

 مخصصة متعلقة بالانتخابات الرئاسية للاتحاد البرلماني الدولي. 

بالوقت المناسب، وبطريقة منتظمة للجلسة الافتراضية ومن أجل السماح بالإعداد وبالنظر إلى ما تقدم، 
على سبيل المثال فيما يتعلق  ،الدورةالاستثنائية، ينبغي إدراج عدد من التغييرات الإجرائية حتى قبل افتتاح 

 بالمواعيد النهائية المحددة لتسجيل المندوبين، ولتقديم الترشيحات.

وعة من المقترحات الواردة ماس موافقة المجلس الحاكم على مجموفي ضوء ما سبق، قررت اللجنة التنفيذية الت
     أدناه، التي ستقدم كمجموعة واحدة بدلًا من مقترحات منفصلة. 

 14بموعد أقصاه  –بما فيها بواسطة البريد الإلكتروني  –ويطلب من الأعضاء إشعار الأمين العام خطياً 
ما لم يقدم ثلث الأعضاء أو أكثر  إذا اعترضوا على المقترحات فحسب. 2020تشرين الأول/أكتوبر 

سيتم ذكرها لتسجل عند  لمجلس الحاكم.لقرارات ك  معتمدة حاتتر اعتراضاً بحلول هذا التاريخ، ستعتبر المق
 افتتاح دورة المجلس الحاكم. 

 :تقترح اللجنة التنفيذية ما يلي

سيدير النظام الداخلي الخاص، المرفق بهذه الدعوة، الدورة الافتراضية الاستثنائية للمجلس الحاكم  .1
وكذلك، أي دورة افتراضية مقبلة ، 2020تشرين الثاني/نوفمبر  04إلى  01من المقرر عقدها 

 للمجلس الحاكم.
بنود الحوكمة لحاكم على جدول الأعمال المؤقت للدورة الافتراضية الاستثنائية للمجلس اسيقتصر  .2

 من لائحة المجلس الحاكم. 12الأساسية كما هو محدد من اللجنة التنفيذية بموجب القاعدة 
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سيكون الموعد النهائي لتسجيل المندوبين، ولتقديم الترشيحات لمنصب الرئيس، واللجنة التنفيذية،  .3
 .2020تشرين الأول/أكتوبر  18

ستقتصر المشاركة في الدورة الافتراضية الاستثنائية على الأعضاء الأساسيين إلا في حال القوة القاهرة  .4
يصادق رئيس البرلمان أو رئيس مجموعة للاتحاد التي تمنع عضواً أساسياً من حضور الدورة. ينبغي أن 

مراسلة خطية موجهة إلى الأمين قبل افتتاح الدورة، عبر  البرلماني الدولي المعنية على وجود هذه الحالة
 العام. 

 ستقتصر المشاركة في الدورة الافتراضية الاستثنائية على البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي. .5

ونشكركم على تفهمكم ودعمكم، ونأمل بشدة أنكم ستترأسون وفد برلمانكم في هذه الدورة الافتراضية 
 الاستثنائية للمجلس الحاكم.

 معلومات حول التسجيل الإلكتروني. 4الملحق رقم يتضمن و 
 

 وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،
 

 غابرييلا كويفاس بارون
 الرئيسة

 مارتن تشونغونغ
 الأمين العام
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CL/206/C.1 
7 September 2020 

 

Convocation of the 206th session  
of the Governing Council of the IPU 

 
 
 
Dear Madam President, 
Dear Mr. President, 
 

As you are aware, at its meeting of 26 June 2020, the IPU Executive Committee decided 
that, in light of the impossibility of holding a physical Assembly in 2020, it would instead 
convene an extraordinary virtual session of the Governing Council from 1 to 
4 November 2020, which would be called upon to take decisions on pressing matters 
pertaining to the functioning of the IPU, including the adoption of the programme of work 
and budget for 2021, as well as the election of the new President of the Organization and 
of members of the Executive Committee. 
 

Holding a virtual session of the Governing Council will require special technical 
arrangements to enable all Members to participate as fully as possible. The Executive 
Committee has requested that the Secretary General explore available technological 
platforms that may provide cost-effective and practical solutions to guarantee equitable 
participation as well as the integrity of the vote in the context of remote elections by 
secret ballot.  
 

Most importantly, a virtual session will have two main consequences that we are bringing 
to the attention of the members of the Governing Council together with this convocation.   
 

The first consequence is that the current Rules of the Governing Council, which govern 
physical meetings held under normal circumstances, will not be entirely appropriate for 
this unprecedented virtual format. As such, the Executive Committee has prepared, with 
the support of a working group and a legal counsel, special rules of procedure that 
would apply to the upcoming extraordinary virtual session as well as to possible future 
virtual sessions of the Governing Council, if the members decide to approve these 
special rules of procedure at the beginning of the session. The special rules, inspired by 
similar rules adopted by a number of international organizations in response to the 
COVID-19 crisis, are attached in Annex 1. These rules will be brought to the 
consideration of the Governing Council at the opening of its extraordinary virtual session 
and would then be submitted for formal adoption. However, in view of these exceptional 
circumstances, Members will be required to provide their support and views in advance 
of the session. 
 

The second implication of holding a virtual session of the Governing Council, with its 
related time constraints, is the need for a focused agenda limited to essential items as 
determined by the Executive Committee under Rule 12 of the Rules of the Governing 
Council. The draft agenda of the extraordinary virtual Governing Council session is 
enclosed in Annex 2. Proposals for amendments and motions will not be possible in view 
of the need to keep the agenda to the strict minimum. The conduct of the election of the 
President and the members of the Executive Committee will be adapted to the available 
electronic platform. A note on remote voting is enclosed in Annex 3.  
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As you will see from the proposed documents, special emphasis has been placed on ensuring that 
decision-making processes, and in particular the electoral process for the President of the 
Inter-Parliamentary Union, are inclusive, free and fair. Measures have been foreseen to ensure a 
secret ballot where all members of the Governing Council can take part. A specific page on the IPU 
website will be created providing information on the implementation of the voting process. 
 

The IPU President and the Executive Committee have furthermore stressed the importance of 
facilitating dissemination of information regarding candidates for the post of President and 
providing platforms for exchange with them in the run-up to the election, as per past practice. A 
number of initiatives will therefore be implemented including virtual hearings with presidential 
candidates in the two weeks prior to the election; written interviews (members wishing to do so 
may put written questions to the candidates who will be at liberty to respond, through the 
Secretariat); the possibility for candidates to post a short video on the IPU website to present their 
programme etc. Furthermore, each candidate will be given 10 minutes to present their vision for 
the Organization during the extraordinary virtual session of the Governing Council. All of these 
various initiatives will be presented on the IPU website, on a dedicated page related to the IPU 
Presidential elections.  
 

In view of the above, and in order to allow for the timely and orderly preparation of the 
extraordinary virtual session, a number of procedural changes will have to be introduced even 
before the opening of the session, for example with regard to the deadlines for the registration of 
delegations and for the submission of candidatures. 
 

In light of the foregoing, the Executive Committee has decided to seek the concurrence of the 
Governing Council on the set of proposals listed below, which are submitted as a single package 
rather than as separate proposals.  
 

Members are requested to notify the Secretary General in writing – including by email – by 
14 October 2020 only if they object to the proposals. Unless one third or more of the Members 
submit an objection by that date, the proposals will be considered adopted as decisions of the 
Governing Council. They will be recalled for the record at the opening of the Governing Council 
session. 
 

The Executive Committee proposes the following: 
 

1. The extraordinary virtual session of the Governing Council to be held from 
1 to 4 November 2020, as well as any future virtual session of the Governing Council, will 
be conducted under the special rules of procedure attached to this convocation.  

2. The provisional agenda of the extraordinary virtual session of the Governing Council will be 
limited to essential governance items as determined by the Executive Committee under 
Rule 12 of the Rules of the Governing Council. 

3. The deadline for registration of delegations and for submission of candidatures for the post 
of President and to the Executive Committee will be 18 October 2020.  

4. Participation in the extraordinary virtual session will be limited to titular members except in 
case of force majeure preventing a titular member from attending the session. The existence 
of such a situation must be certified by the Speaker of the Parliament or the President of the 
IPU Group concerned before the opening of the session through a written communication to 
the Secretary General. 

5. Participation in the extraordinary virtual session will be limited to Member Parliaments of 
the IPU. 

 

We thank you for your kind understanding and support, and very much hope that you will lead the 
delegation of your Parliament at this extraordinary virtual session of the Governing Council. 
Information about online registration is included in Annex 4. 
 

Yours sincerely, 
 

 

 

Gabriela CUEVAS BARRON 
President 

Martin CHUNGONG 
Secretary General 

 


